
   

 

   

 

            Zápis ze 7. schůze kolegia děkana konané dne 27. 11. 2024 

v horní zasedací místnosti Ke Karlovu 3 

(akademický rok 2024/2025) 

 

 

Přítomni: 

 

V. Dolejší, Z. Doležal, J. Franc, V. Kuboň, M. Kulich, J. Pavlů, M. Rokyta, J. 

Sgall, B. Svobodová, M. Žák 

jako hosté:  

RNDr. L. Nowak, předseda SKAS (do 11:50)  

členové KR UK v čele s JM rektorkou (pror. Skopal do 10:40, ostatní do 10:47). 

 

Jednání bylo zahájeno v 9:09 hodin.  

 

 

A) PŘEDŘAZENÉ BODY  

 

Společné jednání se zástupci kolegia rektorky UK. Děkan představil členy kolegia děkana 

a předsedu SKAS MFF UK, pí rektorka Milena Králíčková pak přítomné členy svého 

kolegia. Byli to (bez titulů): Josef Fontana, Ladislav Krištoufek, Jan Kuklík, Martin 

Maňásek, Jan Polák, Tomáš Skopal, Martin Vlach. 

JM rektorka na počátku zmínila, že Matematicko-fyzikální fakulta je poslední z fakult, 

které reprezentace UK takto navštívila, což umožňuje zúročit poznatky z předchozích 

setkání. Následovala diskuse, jejímiž hlavními tématy bylo doktorské studium, hodnocení 

vědy, habilitační řízení a řízení ke jmenování profesorem, správa grantů, odpisy. Děkan 

předem písemně nastínil otázky či problémy, které ve spojení s uvedenými tematickými 

okruhy vedení fakulty vidí, a členové KR se k nim na místě vyjádřili. Během zasedání 

děkan ještě zařadil dotaz proděkana doc. M. Žáka na Kampus Hybernská (KH) po roce 

2025, na jeho financování, včetně vzdělávacího centra Didaktikon. Vedení univerzity 

považuje toto centrum za důležité a usiluje o jeho zachování a rozvíjení jeho užitečných 

aktivit; momentálně čeká v tomto směru na reakci MŠMT.  

Závěrem jednání JM rektorka ocenila podněty, které v debatě zazněly. Obě strany 

vyjádřily potěšení ze společného setkání a ve vzájemné úctě se rozešly.  

 

 

 

B) K PROJEDNÁNÍ, KE SCHVÁLENÍ 

 

1. VĚDA A ZAHRANIČNÍ STYKY 

 

Prod. Z. Doležal  

a) KD projednalo možnou účast fakulty v návrhu projektu GreenTech Innovate: 

Building Green Deal Innovation and Entrepreneurship Capabilities in European 

Higher Education (popis a stručný návrh byly v materiálech). KD vyslechlo 

komentář prod. Z. Doležala, vzalo na vědomí ochotu prod. M. Žáka být garantem 

odborné části návrhu projektu, a tedy s účastí fakulty souhlasilo.   

 

Prod. J. Pavlů 

b) Prohlášení zájmu podílet se na realizaci národního projektu „Česká cesta do 

vesmíru“ (formulář byl mezi materiály): v ideové rovině nemělo KD proti projektu 

námitky, pokud tedy může být k užitku nezávazné prohlášení v tomto smyslu, 
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děkan je ochoten je podepsat. OVZS zjistí podrobnosti a dokument případně 

děkanovi k podpisu předloží. Záležitost koordinuje Ministerstvo dopravy. 

Stalo se po KD: děkan dokument podepsal 28. 11. 2024. 

 

 

2. STUDIJNÍ ZÁLEŽITOSTI 

 

Prod. V. Kuboň 

Bez příspěvku. 

 

Prod. M. Kulich  

Bez příspěvku. 

 

 

3. EKONOMICKÉ ZÁLEŽITOSTI 

 

Tajemnice 

a) Pojištění majetku a odpovědnosti MFF UK: návrh smlouvy, resp. dodatku ke 

smlouvě Univerzity Karlovy s pojišťovací společností, byl mezi materiály. KD 

s návrhem smlouvy v intencích centrálního pojištění UK souhlasilo.  

 

b) Zapůjčení Refektáře 

i) Koncert Kvarteta Martinů, hodinový, na počátku února 2025: KD schválilo 

50% slevu z nájemného.   

ii) Akce Výkonného výboru Asociace pro veřejné zakázky, z.s., (AVZ) 

odpoledne a večer dne 12. 12. 2024: AVZ je neziskovou organizací zajišťující 

vzdělávání v oblasti veřejných zakázek, členem Asociace je Univerzita 

Karlova. KD schválilo 75% slevu z nájemného.  

 

 

4. PROVOZ A ROZVOJ 

 

Prod. J. Franc 

Bez příspěvku. 

 

Tajemnice 

a) KD nemělo námitky proti vybavení spodní zasedací místnosti v budově děkanátu 

malým kávovarem, bezúdržbovým, kapslovým. Zajistí SB. Pokyny pro užívání 

zasedací místnosti budou o novinku rozšířeny v tom smyslu, že uživatelé si kávové 

kapsle budou obstarávat a nosit sami. 

 

 

5. PERSONÁLNÍ A MZDOVÉ ZÁLEŽITOSTI 

 

Bez příspěvku. 

 

 

6. PROPAGACE 

 

Bez příspěvku. 
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7. RŮZNÉ 

 

Bez příspěvku. 

 

 

 

C) PRO INFORMACI 

 

1. VĚDA A ZAHRANIČNÍ STYKY 

 

Prod. Z. Doležal 

a) KR UK doporučilo návrh na udělení Ceny W. von Siemense členovi matematické 

sekce MFF UK, vedle toho podalo ještě návrh z 2. LF UK.   

 

b) Na VR MFF UK dne 4. 12. 2024 budou zařazena tato řízení. 

i) Habilitační - uchazeči: Mgr. Jiří Klimeš, Ph.D.; Erin Claire Carson, Ph.D.; 

RNDr. Rostislav Vodák, Ph.D., (UPOL). 

ii) Řízení ke jmenování profesorem - uchazeč: doc. RNDr. Jiří Fiala, Ph.D. 

 

c) Pilotní ročník Mentoringového programu pro mladé vědce na UK. Podrobněji viz:  

https://cuni.cz/UK-14085.html 

Uzávěrka přihlášek: 31. 12. 2024. Vyhlášeno přes OVZS-l. 

 

d) Bylo vyhlášeno rektorátní výběrové řízení na krátkodobé výzkumné pobyty 

akademiků a doktorandů na zahraničních univerzitách v rámci přímé 

meziuniverzitní spolupráce v kalendářním roce 2025 (Německo, Finsko, Lotyšsko, 

Polsko, Řecko a Slovensko).  Interní termín pro odevzdání žádostí na OVZS vyprší 

16. 12. 2024. Bylo rozesláno přes OVZS-l. 

 

e) Výzvy, soutěže, projekty, agentury 

i) MSCA: probíhá příprava žádostí o granty MSCA DN s termínem podání do 

27. 11. 2024. 

ii) OP JAK: na dny 10. - 12. 12. 2024 je nahlášena tzv. kontrola na místě, a sice 

kontrola projektu QM4ST (Špičkový výzkum) hlavního řešitele doc. Setvína.  

iii) GAČR: do 16. 12. 2024 probíhá sebenominace do hodnotících panelů. 

Hromadná nominace za fakultu není možná.  

iv) GAČR: dne 5. 12. 2024 proběhne on-line školení ke správě vědeckých dat, 

viz https://gacr.cz/skolenidsw/, v angličtině. Nově platí povinnost předkládat 

Data Management Plan nejpozději s první dílčí zprávou projektu GAČR. 

Jednou z možností, jak daný plán vytvořit, je open-source platforma Data 

Stewardship Wizard, a toho se bude školení týkat.  

 

f) (Navazuje na bod B1b zápisu z KD konaného dne 30. 10. 2024.) Indikátory 

vědeckého výkonu MFF UK v rámci UK: prod. Z. Doležal zjistil, že zmíněná 

tabulka podkladů k indikátorům se týká rozpočtu roku 2024 a uvedený pokles 

vychází ze srovnání s modelací roku 2023, kdy se nový systém indikátorů do 

rozpočtu ještě nepromítal. Indikátory pro rok 2025 zatím nejsou známy. Bez ohledu 

na dopad do rozpočtu platí, že počet publikací a citací MFF UK v roce 2022 citelně 

poklesl; důvody budou podány na příštím jednání KD.  

 

https://cuni.cz/UK-14085.html
https://gacr.cz/skolenidsw/
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Prod. J. Sgall 

g) Ondřej Dušek (ÚFAL) získal AI Award v kategorii AI ve výzkumu a vývoji, viz:  

https://www.aiawards.cz/#results  

 

 

2. STUDIJNÍ ZÁLEŽITOSTI 

 

Prod. M. Kulich 

a) Bolzanova cena UK: do soutěže nominovalo svou práci celkem 9 studentů MFF 

UK. Všechny nominace byly fakultou doporučeny, prostřednictvím prod. 

M. Kulicha. (Tabulka s návrhy byla k dispozici mezi materiály.)  

 

b) Studentské granty (SFG): KD vzalo na vědomí, že v podzimním termínu přišlo 

celkem 30 žádostí a že komise pod vedením prod. M. Kulicha se sejde příští týden. 

Vloni komise posuzovala 43 žádostí.   

 

c) Neoficiální poznámky ze schůzky studijních proděkanů fakult UK konané 25. 11. 

2024 byly mezi materiály v úložišti, KD je vzalo na vědomí.  

 

Prod. V. Kuboň 

d) Zasedání skupiny pro revizi univerzitních předpisů se konalo dne 21. 11. 2024. 

Kromě jiného se na něm diskutovalo i o tom, že schválená novela zákona 

o vysokých školách údajně neobsahuje žádná přechodná ustanovení, která by řešila 

postavení stávajících studentů doktorských programů. V důsledku toho se budou 

veškeré novinky/změny (včetně koncepce doktorského příjmu a povinnosti 

spolupracujících institucí hlásit fakultě výši příjmů u nich školených doktorandů) 

týkat pouze studentů, kteří se zapíší po začátku účinnosti novely. KD vzalo 

informace na vědomí, s jistotou, že se k této problematice bude ještě mnohokrát 

vracet. 

 

e) Stejné zasedání ukázalo, že univerzita se bude snažit sjednotit pravidla pro 

udělování prospěchových stipendií napříč fakultami.    

 

f) Návrhy Zpráv o hodnocení navazujících magisterských studijních programů MFF 

UK: KD vzalo na vědomí čerstvé sdělení o závěrech panelu/panelů Rady pro vnitřní 

hodnocení UK. Vztahuje se ke studijním programům Fyzika povrchů a plazmatu, 

Geofyzika a fyzika planet, Matematické a počítačové modelování ve fyzice, Optika 

a optoelektronika, Teoretická fyzika.  

 

 

3. EKONOMICKÉ ZÁLEŽITOSTI 

 

Tajemnice 

i) Další kontrola na MFF UK, ze strany MŠMT, a to kontrola projektu OP JAK s reg. 

č CZ.02.01.01/00/22_008/0004572 a názvem „Kvantové materiály pro aplikace 

v udržitelných technologiích", řešitele doc. Martina Setvína z KFPP. Hlavní řešitel 

je ze Západočeské univerzity v Plzni, MFF UK je partnerem/spoluřešitelem.  

 

ii) (Navazuje na bod C3d zápisu z KD konaného dne 4. 9. 2024 a další.) Kontrola 

z MŠMT: Ing. J. Ferda sdělil, že kromě kontroly DKRVO podrobí zkoumání ještě 

https://www.aiawards.cz/#results
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dva projekty, a sice: i) Program Inter-Excellence (LTT17018) – poslední rok 

realizace projektu (2022), ii) IP VaV mobilita výzkumných pracovníků – rok 2023. 

 

iii) KD vzalo na vědomí informaci, že je nutné ošetřit autorská práva u těch projektů 

smluvního výzkumu, na jejichž vytvoření se podílejí studenti, kteří nejsou do řešení 

zapojeni jako zaměstnanci fakulty (nemají s fakultou pracovněprávní vztah); 

vyžaduje to uzavřít s těmito studenty licenční smlouvy, kterými studenti svá práva 

na fakultu/UK převedou, aby s těmito právy mohla fakulta/UK oprávněně nakládat. 

OFS bude řešitele takových projektů informovat, znění licenční smlouvy má 

připraveno. Odpovědnost za vyplnění a kontrolu údajů studenta leží na řešiteli, OFS 

následně zajistí podepsání smlouvy děkanem fakulty, zaevidování smlouvy, 

případně i její zveřejnění. V případě nejasností poskytne OFS konzultaci. Prod. 

J. Sgall by spíše než obecný pokyn uvítal příklad, na koho se věc může reálně 

vztahovat.   

 

Děkan 

iv) KD dne 18. 11. 2024 per rollam souhlasilo s návrhem na rozdělení výsledku 

hospodaření a dále s převody mezi fondy FPP a FRIM. Doporučilo, aby děkan 

návrh předložil AS MFF UK na program jednání 27. 11. 2024.  

 

 

4. PROVOZ A ROZVOJ 

 

Prod. J. Franc 

a) (Navazuje na bod C4a zápisu z KD konaného dne 30. 10. 2024 a další.) 

Malostranská menza: termín dokončení se kvůli problémům s dodavatelskou 

firmou posouvá na prosinec 2024. V důsledku toho nelze počítat s pilotním 

provozem ještě v tomto roce. Tajemnice fakulty zjistí, odkdy jsou KaM UK 

schopny vydávat první obědy; v plánu je spojit slavnostní otevření menzy s prvním 

obědem.  

 

b) Stavby HPC a HTC byly fakultou oficiálně převzaty. Závěrečná kolaudační 

prohlídka HPC úspěšně proběhla 26. 11. 2024. Pro kolaudaci HTC stavební úřad 

ještě termín nestanovil.  

 

c) Oprava asfaltových povrchů v areálu Troja byla dokončena podle plánu. 

  

Koord. M. Vlach 

d) Partnerský program 

i) MFF UK uzavřela memorandum o spolupráci s firmou Znovín Znojmo na 

dobu 5 let. 

ii) Návrhy smluv či dodatků ke smlouvám s firmami zůstávají v jednání. Vedle 

toho se řeší drobné finanční prohřešky ze strany některých partnerů.  

iii) Škoda Auto opět nabídla poskytnout finanční dar, na základě žádosti 

(příslušné formuláře žádosti jsou mezi materiály). Sekční budou tuto 

informaci šířit.  

 

 

e) Dny firem 2025  

i) Web zatím stále v řešení, nedá se plnohodnotně testovat. 
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ii) Objevily se dotazy na datum konání a na ceník za účast. 

f) Informace z OFS MFF UK 

i) CUIP (memorandum atp.) OFS MFF UK čeká na informace z UK, žádná 

aktivita v rámci CUIP není vyvíjena.  

ii) Semináře soft-skills: uskutečnil se seminář „Sebepoznání a seberozvoj“, 

probíhají individuální online konzultace osobnostních typů. V přípravě se 

nachází online seminář „CV a motivační dopis“. Na základě vyhodnocení 

zájmu o další témata je na únor naplánován seminář „Asertivita“. 
 

Tajemnice 

g) Příprava smluv 

i) (Navazuje na bod B4b zápisu z KD konaného dne 4. 9. 2024 a další.) 

Smlouvy s firmou CETIN: katedrový objekt Troja, MS. Tajemnice připravuje 

ve spolupráci s fakultní právničkou, výsledek předloží na program lednového 

jednání AS MFF UK.  

ii) (Navazuje na bod B4b zápisu z KD konaného dne 30. 10. 2024.) Dohoda s 

FJFI ČVUT: ujasnění si plánovaných stavebních prací v místnostech L 110, 

114 a 115 v reakci na oficiální požadavek FJFI ČVUT. Bude se jednat o 

investice, neboť cílem je rekolaudace prostor z laboratoře na kancelářský 

open space. Prohlídka prostor uvolněného 6. patra „A“ se bude konat 29. 11. 

v 9:30 h. Od 2. do 4. 12. 2024 pak bude probíhat odvoz zbylého nábytku. 

Text dohody připravuje tajemnice ve spolupráci s fakultní právničkou, 

výsledek plánuje předložit na program lednového jednání AS MFF UK.  

iii) Prostory v Zirkonu bude možné využívat minimálně do konce roku 2025. Dle 

podmínek nájemních smluv je třeba řešit výpovědi z části stávajících 

pronajatých prostor, které budou postupně uvolňovány stěhováním do 

zrekonstruovaných bývalých hostinských pokojů v budově MFF.  

Dokumenty připravuje tajemnice ve spolupráci s fakultní právničkou, opět 

pro lednové zasedání fakultního AS.  

 

 

5. PERSONÁLNÍ A MZDOVÉ ZÁLEŽITOSTI 

 

Bez příspěvku. 

 

 

6. PROPAGACE 

 

Prod. M. Žák 

a) Přípravy DOD jsou dokončeny, včetně posílení dopravy (autobus č. 187, zastávka 

Matfyz). Vedoucí OPMK děkuje všem účastníkům besedy o studiu za jejich 

vstřícnost. Oproti loňskému roku se nepodařilo dojednat foodtruck; provozovatelé 

shodně argumentovali nízkou efektivitou; zkušenost z předchozích ročníků se tedy 

pravděpodobně v komunitě rozšířila.  

 

b) Veletrhu Na Karlovku se zúčastnilo cca 2000 návštěvníků (vloni jich bylo cca 

1200), akce byla hodnocena spíše pozitivně. Menší organizační nedostatky byly 

řešeny s RUK. 
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c) Soutěž Fyziklání: dne 20. 11. 2024 proběhlo jednání vedoucího OPMK 

a reprezentace studentských organizátorů s tajemnicí fakulty k nadcházejícímu 

ročníku soutěže, byly vyjasněny základní požadavky ke SB a fakultě. 

 

d) Soutěž Náboj: s Mgr. Štanclovou, kancléřkou UK, bylo dojednáno převedení daru 

JM rektorky nadcházejícímu ročníku soutěže; stane se v roce 2025 na základě 

vnitropodnikové faktury. 

 

e) Dne 11. 11. 2024 se na RUK uskutečnilo setkání s Mgr. Lucií Přívětivou, novou 

tiskovou mluvčí Univerzity Karlovy. Bude kladen větší důraz na krizovou 

komunikaci a je pravděpodobné, že pro tuto oblast dostane fakulta v roce 2025 nová 

doporučení. Připravují se též nová školení krizové a mediální komunikace pro THP 

i akademické pracovníky.  

 

f) Ze zasedání KaPR vyplynul požadavek na postupné přibližování vzhledu 

webových stránek; tyto úpravy jsou plánovány v roce 2025. Zatím nepanuje 

jednoznačné stanovisko k pojetí propagačního loga UK a další identifikaci. 

O dalším vývoji bude OPMK informovat. 

 

g) (Navazuje na bod C6f zápisu z KD konaného dne 16. 10. 2024.) Měsíci pro alumni 

UK: MFF UK se k akci připojila ve dnech 15. a 20. 11. 2024, prohlídkami rotundy 

sv. Václava a meteorologické observatoře na Karlově. 

 

Předseda SKAS 

h) K otázce SKAS, zda se nějak posunula záležitost s najmutím osoby, která by se 

věnovala pouze sociálním sítím, děkan uvedl, že rozhodnutí bude záležet na 

finančním rozpočtu roku 2025.  

 

i) Nákupy zboží ze zahraničí a jeho osvobození od cla (týká se často fyzikální sekce 

fakulty a Knihovny): zavedení jednotného návodu, který by pracovištím fakulty 

usnadnil administrativu s Celnicí, uváží tajemnice fakulty; jde o poměrně složitou 

problematiku, a ta jako taková bude vyžadovat konzultaci s metodiky na RUK 

i vyhodnocení dosavadních poznatků a zkušeností z pracovišť, typicky sekretářek.  

 

7. RŮZNÉ 

 

Prod. J. Pavlů 

a) Televizní monitory u vchodů do budov fakulty a jejich využití k prezentaci úspěchů 

fakulty: podnět posoudí prod. M. Žák.   

 

Tajemnice  

b) Vybraní členové KD obdrželi minulý týden od pí tajemnice informaci o potenciálně 

nebezpečném incidentu v Karlíně (nevhodné/nenávistné verše vyryté na dveře 

pánské toalety). Bezpečnostní odbor RUK byl rovněž upozorněn, situace je 

monitorována.   

 

Zasedání skončilo ve 12:27 hodin.  

 

Zapsala:  

T. Pávková 


